



# the Herald la Press Patrimoine



October 2016 - octobre 2016

## Arts, Culture and Heritage groups create inspirational experiences for 2017

On Tuesday, September 13th, at a packed media launch event at the Karsh-Masson Gallery, the Ottawa 2017 Bureau and Mayor Jim Watson, in collaboration with lead partner CIBC, announced fourteen projects that will receive a total of \$250,000 in funding to create vibrant experiences that will showcase Ottawa's diverse arts, culture and heritage offerings during Canada's sesquicentennial celebrations.

The Council of Heritage Organizations in Ottawa is proud to have partnered with the AOE Arts Council and Ottawa Arts Council to steward the [Ottawa 2017 Arts, Culture and Heritage Investment Program](#) on behalf of the Ottawa 2017 Bureau.

The call for projects for the Program was launched in February. More than 130 submissions were received and reviewed by an independent five-member jury, with representation from the Ottawa arts, cultural and heritage communities.

Fourteen exciting experiences will be offered to residents and visitors next year as part of Canada's 150th anniversary celebrations in Canada's Capital.

[Read more about these projects.](#)

We're also very excited for and proud of our four Members who received funding\* through this program or will provide a site\*\* for one of the projects:

Capital History Kiosks  
*Presented by: Workers' History Museum\**

DIEF: Portrait of a Prime Minister  
*Presented by: Diefenbunker: Canada's Cold War Museum\**

Ottawa -150 Years of Indigenous Perspectives  
*Presented by: Aboriginal Experiences, Arts and Culture\**

Populace  
*Presented by: Ottawa Guild of Potters at the Museum of Nature\*\**

**BRAVO to All!**

**Catherine Lindquist, Executive Director**

## In This Issue

[Employment Opportunities |  
Offres d'emploi](#)

[Events & Activities |  
Événements et activités](#)

## Headlines | Manchettes

[St. Denis: The Algonquin Nation demands for Chaudiere Falls](#)  
Harry St. Denis  
Ottawa Citizen  
August 16, 2016.

[Assembly of First Nations Quebec - Labrador](#)  
Resolution 27/2015  
November 19, 2015

[Canadians asked to nominate favourite places for UNESCO heritage honours](#)  
The Canadian Press  
August 8, 2016

[How the Ottawa River made Canada's capital what it is today](#)  
Don Butler  
Ottawa Citizen  
August 19, 2016

[Newly digitized images of the construction of 395 Wellington](#)  
Andrew Elliott  
Library and Archives Canada  
September 6, 2016.

[From the archives: The Tragically Hip's Gord Downie through the years](#)  
Lynn Saxberg



### Des groupes artistiques, culturels et patrimoniaux créent des expériences inspirantes pour 2017

Mardi, le 13 septembre, lors d'un lancement médiatique à la Galerie Karsh-Masson, le Bureau d'Ottawa 2017 et le maire Jim Watson, en collaboration avec la Banque CIBC, partenaire principal des célébrations d'Ottawa 2017, ont fait l'annonce des quatorze projets qui recevront un total de 250 000 \$ de financement pour créer des expériences uniques qui mettront en lumière la diversité artistique, culturelle et patrimoniale d'Ottawa durant les célébrations du cent cinquantième anniversaire du Canada.

Le Conseil des organismes du patrimoine d'Ottawa est fier d'être un partenaire avec le Conseil des Arts AOE et le Conseil des arts d'Ottawa dans la gestion du Programme d'investissement des arts, de la culture et du patrimoine d'Ottawa 2017 pour le Bureau d'Ottawa 2017.

L'appel de projets pour le Programme a été lancé en février dernier.

Plus de 130 candidatures ont été reçues et soumises à l'examen d'un groupe de cinq jurés indépendants représentant les communautés des arts, de la culture et du patrimoine d'Ottawa. De ce nombre, 14 expériences dynamiques seront offertes aux résidents et aux visiteurs pour célébrer le 150e anniversaire du Canada dans la capitale nationale en 2017.

[Lire plus au sujet de ces projets.](#)

Nous sommes également très fiers et contents pour nos Membres qui vont recevoir du financement\* par l'entremise de ce programme où ils fourniront \*\* un des projets :

Kiosques d'information historique sur la capitale  
*Présenté par le Musée de l'histoire ouvrière\**

DIEF : portrait d'un premier ministre  
*Présenté par le Diefenbunker : Musée canadien de la Guerre froide\**

Odawa : 150 ans de perspectives autochtones  
*Présenté par Aboriginal Experiences, Arts and Culture\**

Peuple  
*Présenté par la Guilde des potiers d'Ottawa au Musée Canadien du la Nature\*\**

**BRAVO à tous!**

**Catherine Lindquist, directrice générale**

## Quick Links

[Council Members](#) | [Membres du Conseil](#)

[Become a Member](#) | [Devenir Membre](#)



[Bytown Days](#) | [Journées Bytown](#)



[Subscribe](#) | [Inscriver](#)



[Donate](#) | [Contribuer](#)

## About | À Propos



The Council of Heritage Organizations in Ottawa gratefully acknowledges the financial support of | Le Conseil des organismes du patrimoine d'Ottawa remercie le soutien financier de



## Notices | Avis

### Appel à communications: colloque étudiant du CRCCF

Les étudiantes et les étudiants souhaitant soumettre une proposition de communication doivent le faire avant le 11 octobre 2016 à

l'adresse suivante : [crccfsec@uottawa.ca](mailto:crccfsec@uottawa.ca)

[Plus d'information](#)

---

### Professional Development Opportunity Alert!

The Institute of Art & Law is pleased to be offering a three-day course in partnership with the Canadian Museums Association and Library and Archives Canada on December 7 to 9, 2016 in Ottawa, Ont.

[Click here for more information.](#)

## Employment Opportunities | Offres d'emploi

[Intern: 2017 Program Coordinator](#)

Bytown Museum

## Events & Activities | Évènements et activités

["Hats Off to Women Leaders" Cocktail](#)

September 23

Muséoparc Vanier Museopark

[cocktail « Chapeau aux femmes chefs de file »](#)

23 septembre

Muséoparc Vanier Museopark

[Back to Basics! Genealogy B2B](#)

September 24

Ontario Genealogical Society

[Paranormal Investigation with the Haunted Ottawa Paranormal Society](#)

September 24

Bytown Museum

[Awesome Flight](#)

September 25

Canadian War Museum

[Sandy Hill Walking Tour](#)

September 25

Heritage Ottawa

[Super Vol](#)

25 septembre

Musée canadien de la guerre

[Culture Days](#)

September 30 - October 2

Bytown Museum

[Fête de la Culture](#)

30 septembre - 2 octobre

Musée Bytown

[The Colours of Fall: Leaf Colouring Competition](#)

October 8 - 10

Bytown Museum

Les couleurs de l'automne - Concours de coloriage de feuilles

8 - 10 octobre

Musée Bytown

Haunted Walks of Ottawa's Halloween Season

October 7 - 31

Bytown Museum

La saison de l'Halloween avec « The Haunted Walk d'Ottawa »

7 - 31 octobre

Musée Bytown

Yap & Yarn

October 16

Goulbourn Museum

Capes & Crusaders - Family Craft Day

October 23

Goulbourn Museum

Mansion Mayhem - Children's Halloween Workshop

October 30

Goulbourn Museum